
PROTOKÓŁ NR 23/10
ze wspólnego posiedzenia

Komisji Mienia Komunalnego, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego,
Komisji Rozwoju Gospodarczego  i Budżetu.

Komisji Edukacji Kultury i Zdrowia 
 z dnia 25 lutego 2010 r. 

W  posiedzeniu  któremu  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Godów  Antoni  Tomas 
udział  wzięli  członkowie  wszystkich  komisji  problemowych  Rady  Gminy.  Listy  obecności 
stanowią  załącznik nr 1,2 i 3 do protokołu.  

Ponadto spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1) Pan Mariusz Adamczyk -  Wójt Gminy Godów
2) Pan Andrzej Adamczyk -  Z-ca Wójta
3) Pani Beata Kałusek   -  Skarbnik  Gminy
4) Pani Katarzyna Skrobak -  Inspektor w Referacie Referatu Budownictwa 

     i Gospodarki Komunalnej 
5) Pan Tadeusz Spień -  Podinspektor w Referacie Budownictwa 

  i Gospodarki Komunalnej 
   

Prowadzący Antoni Tomas o godzinie 15.00 otworzył wspólne posiedzenie Komisji Problemowych 
Rady  Gminy  Godów.  Po  powitaniu  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu 
uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Nieobecni: Arkadiusz Kowalski, Stanisław Palowski, Stefan Banot, Krzysztof Kubica. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad wspólnego posiedzenia komisji: 
1. Wyrażenie opinii do projektów uchwał  będących tematem obrad XXXVII sesji Rady Gminy.

1) projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków,

2) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Godów na 2010 rok,
3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w budżecie gminy Godów na 2011 rok,
4) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 

Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w  Katowicach  na  realizację  zadania  „Modernizacja  instalacji  wraz 
z  termomodernizacją  dachu  Szkoły  Podstawowej  przy  ul.  Powstańców  Śl. 
w Łaziskach”, 

5) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 
Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w Katowicach na  realizację  zadania   „Termomodernizacja  Ośrodka Kultury przy 
ul.1 Maja 101 w Gołkowicach”, 

6) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 
Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska   i  Gospodarki  Wodnej 
w Katowicach na realizację zadania  „Ograniczenie niskiej emisji dla Gminy Godów 
w 2010r. – III etap”,

7) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Łaziska,
8) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Godów,
9) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Skrzyszów,
10) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gołkowice,
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11) projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  uchwały  Rady Powiatu 
Wodzisławskiego w sprawie dokonania przekształcenia w strukturze organizacyjnej 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą „Zespół Opieki 
Zdrowotnej  w  Wodzisławiu  Ślaskim”  polegającego  na  likwidacji  pracowni 
diagnostyki laboratoryjnej.

2. Omówienie tematu zakończenia budowy kanalizacji sanitarnej w gminie Godów.
3. Sprawy bieżące.

Porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie.

Ad.1.
Wójt  Gminy  –  Mariusz  Adamczyk  rozdał  Radnym  projekt  „Regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie Gminy Godów”  celem zapoznania się z jego treścią, omówienia i wydania 
opinii.  Regulamin  będzie  załącznikiem  do  uchwały  Rady  Gminy,  która  zostanie  podjęta  po 
uzyskaniu przez regulamin wszystkich wymaganych opinii.

Regulamin stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Treść  nowego regulaminu  oraz  najważniejsze  zmiany w stosunku do obowiązującego  na  dzień 
obecny regulaminu z 2006 roku omówił Pan Tadeusz Spień. 

Najważniejsze zmiany:
1) ujednolicenie gospodarki odpadami biodegradowalnymi, regulamin dopuści kompostowanie   
w  przydomowych  kompostownikach  pod  warunkiem  wcześniejszego  zgłoszenia  tego  faktu  i 
otrzymania zgody [§ 2 pkt 1 lit.a],
2) wywóz odpadów wielkogabarytowych raz na rok, obecnie jest dwa razy w roku [§ 2 pkt 1 lit.d],
3) zbiórka odpadów nieselekcjonowanych [§ 2 pkt 1 lit. f]:
     - w cyklu miesięcznym dla gospodarstw domowych liczących powyżej 4 osób
     - w cyklu 2 miesięcznym dla gospodarstw domowych liczących od 2 – 4 osób
     - w cyklu 4 miesięcznym dla gospodarstw domowych liczących 1 osobę
4)  naprawy  drobne  pojazdów  samochodowych  poza  warsztatami  samochodowymi  na  terenie 
nieruchomości będą dopuszczalne gdy nie są uciążliwe dla sąsiednich nieruchomości, a powstające 
odpady są gromadzone w sposób umożliwiający ich usuniecie zgodnie z przepisami o utrzymaniu 
porządku i czystości w gminach , natomiast zabrania się wykonywania napraw blacharskich oraz 
lakierniczych poza warsztatami naprawczymi [§ 2 pkt 8],

Wójt zaproponował, iż jeśli są pytania do poszczególnych zmian to najlepiej zadawać je na bieżąco 
w  trakcie  omawiania.  Wspomniał,  że  wstępny  projekt  tego  regulaminu  był  już  przedstawiany 
radnym i ustalono, iż temat zostanie rozstrzygnięty w I kwartale 2010 roku. Regulamin musi zostać 
wprowadzony, gdyż daje on podstawę do ustalenia górnej granicy opłaty za wywóz śmieci. Opłata 
taka musi być ustalona, aby przedsiębiorca obsługujący gminę w zakresie wywozu śmieci nie mógł 
podnieść opłat bez konsultacji z urzędem gminy i tym samym działać na niekorzyść mieszkańców. 
Kwota określająca górną granicę opłaty za wywóz śmieci  zostanie  ustalona w drodze odrębnej 
uchwały Rady Gminy.

Radny Michał Ambroziak – zapytał co z workami na śmieci?

Wójt wyjaśnił, że mieszkańcom będzie przysługiwała ilość worków odpowiadająca ilości kubłów 
określonych w umowie na wywóz śmieci. Przykład: mieszkańcy, którzy wywożą raz w miesiącu 
kubeł otrzymują jednorazowo 12 worków, a jeżeli wywożą kubeł co dwa miesiące otrzymają  6 
worków na odpady segregowane. Natomiast jeśli ktoś potrzebuje więcej worków niż określa to jego 
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umowa, to może je nabyć odpłatnie u przedsiębiorcy z którym ma podpisaną umowę na wywóz 
śmieci.

Radny Eugeniusz Tomasz – co w przypadku, jeśli rada ustali kwotę za wywóz kubła, a po jakimś 
czasie  przedsiębiorca  stwierdzi,  że  nie  opłaca  się  mu  świadczyć  usługi  za  taką  cenę  i  umowę 
wypowie, w konsekwencji czego gmina zostanie bez odbiorcy śmieci? 

Wójt  wyjaśnił,  że  rada  gminy  ustala  kwotę  będącą  górną  granicą  opłaty  za  wywóz  śmieci, 
dopuszczalną dla gminy. Jednak jeśli by się zdarzyło, ze kwota ta musi zostać przekroczona, to rada 
gminy musi zmienić uchwałę i podnieść górną granicę dopuszczalnej opłaty za wywóz kubła. Wójt 
poprosił Radnych by w tym miejscu nie skupiać się na wysokości opłaty, gdyż to temat przyszłej 
dyskusji. Najważniejsze jest obecnie omówić ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku. 

Pan Tadeusz Spień kontynuował omawianie zmian w regulaminie:

5) do zbierania zwiększonych ilości odpadów komunalnych, oprócz typowych pojemników, mogą 
w  uzasadnionych  przypadkach   być  używane  odpowiednio  oznaczone  worki,  odpłatnie 
udostępnione  przez podmiot  uprawniony,  z  którym właściciel  nieruchomości  zawarł  umowę na 
odbiór odpadów komunalnych [§ 4 pkt 2 lit.e],   

6)  gmina  może,  dodatkowo ustawić w miejscach  publicznych np.  przed sklepami  pojemniki  na 
szkło białe i kolorowe, [§ 5 pkt 1], Pan Spień zaznaczył, iż zmiana zasadnicza dotyczy tu określenia 
iż gmina może, ale nie musi,  

7)  organizatorzy  imprez  masowych  są  zobowiązani  do  zawarcia  umowy  z  podmiotami 
uprawnionymi na dostarczanie pojemników i szaletów oraz ich opróżnienie i uprzątnięcie,

Radny Stanisław Tatarczyk – podkreślił,  że w gminie organizuje się wiele imprez,  które nie są 
imprezami  masowymi  w  rozumieniu  ustawy,  a  bierze  w  nich  udział  bardzo  duża  liczba 
mieszkańców gminy i w tym miejscu regulamin nie zobowiązuje organizatorów tych imprez do 
zachowania i utrzymania porządku i czystości. 
Radny zaproponował wykreślić w § 5 pkt 3 regulaminu zapis „masowe” tak aby przepis ten objął 
swoim zasięgiem organizatorów wszystkich imprez na terenie gminy.

Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali powyższą propozycję.

Przewodniczący Rady Antoni Tomas - wyraził wątpliwość co do zapisu § 6 pkt 1 regulaminu ”na 
terenie nieruchomości pojemniki na odpady oraz worki z wyselekcjonowanymi odpadami należy  
ustawić  w  miejscu  wyodrębnionym,  dostępnym  dla  pracowników  podmiotu  uprawnionego  bez  
konieczności otwierania wejścia na teren nieruchomości lub, gdy takiej możliwości nie ma, należy  
wystawić je w dniu odbioru, zgodnie z harmonogramem, na chodnik lub ulicę przed wejściem na 
teren nieruchomości”.  Podkreślił, ze nie wszyscy mieszkańcy dysponują owym wyodrębnionym, 
dostępnym miejscem, więc są zmuszeni wystawiać kubły i worki w pasie drogowym.

Radni  uznali,  iż  w/w  zapis  regulaminu  określa  w  sposób  wyczerpujący  również  sposób 
postępowania w przypadku gdy na nieruchomości nie ma możliwości ustawienia kubła i worków w 
miejscu wyodrębnionym. 
Zapis pozostawiono bez zmian.
8) ustalono dla właścicieli nieruchomości wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe częstotliwość 
opróżniania  zbiorników  w  miarę  potrzeb,  aby  nie  dopuścić  do  przepełnienia  się  zbiornika  i 
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wylewania nieczystości na powierzchnię ziemi, nie rzadziej jednak niż raz na pól roku  [§ 7 pkt 2],

Radny Jan Szczeponek – zadał pytanie, gdzie w regulaminie jest mowa o bateriach i co należy robić 
ze zużytymi bateriami?

Pan Tadeusz Spień odpowiedział, iż baterie zostały określone w regulaminie w § 2 pkt 1 lit.c jako 
odpady niebezpieczne, które odbierane są w cyklu kwartalnym. Jednocześnie regulamin w  § 4 pkt 
3 lit.f określa, gdzie można zużyte baterie składować.
Pan  Wójt  poinformował,  iż  zużyte  baterie  można  składować  w  specjalnych  pojemnikach 
ustawionych w  urzędzie gminy, ośrodkach kultury i w szkołach. Szkoły zbierają zużyte baterie i 
startują  w  konkursach  z  tym  związanych,  w  których  zdobywają  cenne  nagrody  np.  w  postaci 
wycieczek.   

Wójt zaproponował, w związku z tym, iż regulamin jest obszerny w treść a najważniejsze zmiany 
zostały  omówione,  aby  radni  zapoznali  się  z  nim  indywidualnie.  Swoje  uwagi,  wnioski 
i  spostrzeżenia będą mogli przedstawić na spotkaniu, które odbędzie się po sesji 1 marca 2010 roku 
i wtedy zostanie ustalony ostateczny tekst regulaminu.
Radni jednogłośnie zaakceptowali powyższą propozycję.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Tomas  zaproponował  przegłosowanie  regulaminu  z 
zastrzeżeniem,  ze  można  jeszcze  dokonać  zmian  w  treści  na  ustalonym  na  spotkaniu  w  dniu 
01 marca 2010r.

Radni  jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowali  przedstawiony  projekt  regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Godów. 

Przystąpiono  do opiniowania  projektów uchwał   będących  tematem obrad XXXVII  sesji  Rady 
Gminy.

1) projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie,  
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, – załącznik nr  
5 do protokołu.   

Radny Eugeniusz Tomas – dokonać poprawy omyłki pisarskiej w § 4 ust.1 pkt 1 i 2 

Wójt poddał pod dyskusję § 5 ust. 1 pkt 5 uchwały „Podmioty ubiegające się o udzielenie dotacji  
składają wnioski, osobno na każdy zabytek w następujących terminach: do dnia 31 marca roku, w  
którym dotacja ma być udzielona – na dofinansowanie prac przeprowadzonych w okresie 3 lat  
poprzedzających rok złożenia wniosku”. Punkt ten dotyczy dotowania wstecz, dotowania do prac 
już zakończonych.
Pani  Katarzyna  Skrobak wyjaśniła,  ze  ten  zapis  znalazł  się  w uchwale  zgodnie  z  opinią  radcy 
prawnego.  Zapis  o  podobnej  treści  znajduje  się  w  ustawie  o  zabytkach  dofinansowanych  na 
szczeblu wojewódzkim i na tym zapisie radca zalecił się wzorować. W ustawie jednocześnie jest też 
zapis, że to rada gminy reguluje zasady dofinansowania i udzielania dotacji na swoim terenie.
Pani Skarbnik dodała, że w pierwotnej wersji uchwały przedmiotowego zapisu nie było. Został on 
dodany po sugestii radcy prawnego urzędu.
W przedstawionym projekcie dokonano zmian – wykreślono w § 5 w ust. 1 pkt 1.

Po  dokonaniu  zmiany  w  treści  Komisje  jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowały  przedstawiony 
projekt uchwały. 
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2) projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  gminy  Godów na  2010  rok  –  załącznik  nr  6  do  
protokołu.       

Pani Skarbnik przedstawiła przyczyny dokonania zmian w budżecie, między innymi przyjęcie do 
budżetu kwoty z likwidowanego Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
oraz omówiła poszczególne pozycje.
Zwiększono  łączną kwotę  planowanych  dochodów  gminy  o  680.349,59 zł.  do  wysokości 
34.808.746,59 zł., z tego:
a) dochody bieżące zwiększono o kwotę 680.349,59 zł., do wysokości 24.527.741,59 zł.
b) dochody majątkowe bez zmian, w wysokości 10.281.005,00 zł.
Dochody 680.349,59 zł. z tytułu:
– 2.627,36 zł. - kara wpłacona przez wykonawcę za nieterminowo zrealizowaną umowę (750)
– 400,00 zł. - darowizna na rzecz Przedszkola Publicznego w Skrzyszowie (801)
– 5.000,00  zł.  -  dochód  gminy  z  tytułu  realizacji  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  – 

zaliczka alimentacyjna (odrębny paragraf dochodowy od funduszu alimentacyjnego) (852)
– 27.322,23  zł.  -  refundacja  wydatków  poniesionych  przez  GOPS  w  2009  roku  z  realizacji 

programu – Kapitał Ludzki (852)
– 645.000,00  –  środki  po  likwidacji  Gminnego  Funduszu  Ochrony Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej (900)
Zwiększono łączną kwotę planowanych wydatków gminy o kwotę  645.400,00 zł.  do wysokości 
45.144.348,00 zł., z tego:
a) wydatki bieżące zwiększono o kwotę 645.400,00 zł., do wysokości 24.857.126,00 zł. 
b) wydatki majątkowe bez zmian, w wysokości 20.287.222,00 zł.
Wydatki 645.400,00  zł. z tego
– 400,00 – zwiększono wydatki Przedszkola Publicznego w Skrzyszowie (80104)
– 645.000,00  zł.  -  zwiększono  wydatki  w  związku  z  przyjęciem  opłat  za  korzystanie  ze 

środowiska do budżetu gminy,a w tym:
200.000,00 zł. - na gospodarkę odpadami
100.000,00 zł.  - na zakup krzewów i drzew 
345.000,00 zł.  -  wydatki związane z ochroną powietrza atmosferycznego i klimatu

W związku z przyjęciem po stronie dochodów kwoty 680.349,59 zł., a po stronie wydatków kwoty 
645.400zł., różnica w kwocie 34.949,59 zł. zmniejsza planowany deficyt budżetu gminy. 
O kwotę 34.949,59 zł. zmniejsza się również planowane przychody budżetu gminy.

Pani Skarbnik poinformowała również iż w związku z podjęciem przez Wójta Gminy w dniu 17 
lutego 2010 roku zarządzenia w sprawie zmian w budżecie w obrębie rozdziałów zmianie uległy też 
zapisy w tabeli  nr  2  będącej  załącznikiem do uchwały.  W tabeli,  która  otrzymali  radni  wraz z 
projektem uchwały  plan wydatków ujęty jest na dzień 15 lutego 2010 roku, natomiast po zmianie 
będzie to plan na dzień 17 lutego 2010r. Zapisy muszą być zgodne, gdyż zarówno zarządzenie 
Wójta jak i uchwała Rady Gminy podlegają przekazaniu do RIO i zapisy muszą wynikać jedno z 
drugiego. Jeśli  przed podjęciem uchwały rady gminy w sprawie zmian  budżetu zostały podjęte 
zarządzenia wójta, to uchwała musi je uwzględniać. 

Radny Jan Szczeponek – zwrócił się do Wójta o przybliżenie kwot wydatków:
- gospodarka odpadami 200.000 zł
- utrzymanie zieleni w miastach i gminach 100.000 zł
- ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu 345.000 zł

Wójt wyjaśnił, iż są to kwoty pochodzące z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
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Wodnej. Do końca nie było wiadomo jak te środki zaplanować i rozdysponować w budżecie po 
likwidacji wspomnianego funduszu. Istnieje duże prawdopodobieństwo, iż RIO wyrazi pozytywną 
opinię w sprawie dotowania do ograniczenia  niskiej  emisji  i  dotacje na piece ekologiczne będą 
przyznawane z budżetu gminy. W tej sytuacji te środki są już na dzień dzisiejszy zabezpieczone. 
Wójt  podkreślił,  iż  przedstawiony  w  uchwale  podział,  jest  podziałem  wstępnym  i  istnieje 
możliwość  dokonywania  przesunięć  pomiędzy  działami  jeśli  taka  konieczność  się  pojawi  i 
dysponowania tymi kwotami w miarę potrzeb. Najważniejsze że środki są zabezpieczone i można 
czekać na interpretację RIO, na podstawie której będzie można podjąć dalsze działania.

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

3) projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  w budżecie  
gminy Godów na 2011 rok, – załącznik nr 7 do protokołu.

Wójt wyjaśnił,  że decyzję w sprawie funduszu sołeckiego musi podjąć Rada Gminy do dnia 31 
marca roku poprzedzającego rok budżetowy. Wyraził nadzieję, że stanowisko Rady się nie zmieniło 
i fundusz sołecki nadal będzie prowadzony.
Jednocześnie  Wójt  poinformował,  że  pozwolił  sobie  ujednolicić  zasadę  ustalania  liczby 
mieszkańców do funduszu sołeckiego i funduszu „10”. Liczba mieszkańców do obydwu funduszy 
będzie ustalana na dzień 31 czerwca danego roku, tak aby nie było  rozbieżności  i zasady były 
przejrzyste.

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

4) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony   Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Katowicach na  
realizację  zadania   „Modernizacja  instalacji  wraz  z  termomodernizacją  dachu  Szkoły  
Podstawowej przy ul. Powstańców Śl. w Łaziskach”  – załącznik nr 8 do protokołu.     

Radny Eugeniusz Tomas – dokonać poprawy omyłki pisarskiej w zakresie numeracji kolejnej §.  

Wójt wyjaśnił, iż pożyczka jest obliczona tylko na zasadzie kosztów kwalifikowanych a więc bez 
kosztów związanych z np. energią, malowaniem które się nie kwalifikują. 
Pani Katarzyna Skrobak dodała, iż podstawą obliczenia wysokości pożyczki były też kosztorysy 
inwestorskie.

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

5) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony   Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Katowicach na  
realizację  zadania   „Termomodernizacja  Ośrodka  Kultury  przy  ul.  1  Maja  101  w  
Gołkowicach”,  – załącznik nr 9 do protokołu.   

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

6) projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  ze  środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony   Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Katowicach na  
realizację zadania  „Ograniczenie niskiej emisji dla Gminy Godów w 2010r. – III etap” – 
załącznik nr 10 do protokołu.   

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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7) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Łaziska – załącznik  
nr  11 do protokołu.   

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

8) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Godów – załącznik  
nr  12 do protokołu. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

9) projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości  Skrzyszów  – 
załącznik nr 13 do protokołu. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

10) projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości  Gołkowice  – 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

11) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  uchwały  Rady  Powiatu  
Wodzisławskiego  w  sprawie  dokonania  przekształcenia  w  strukturze  organizacyjnej  
samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  „Zespół  Opieki  
Zdrowotnej  w  Wodzisławiu  Ślaskim”  polegającego  na  likwidacji  pracowni  diagnostyki  
laboratoryjnej – załącznik nr 15  do protokołu

Wójt  przedstawił  treść  pisma  nr  WZP.8022-16/10   z  dnia  19  lutego  2010  roku,  jakie  zostało 
skierowane przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu w przedmiotowej sprawie.
Z  przekazanych  przez  Przewodniczącego  Zarządu  Powiatu  informacji  wynika,  iż  likwidacja 
pracowni diagnostyki laboratoryjnej jest konsekwencją przystąpienia do realizacji przyjętego przez 
Zakład  w  grudniu  2009  roku  programu  restrukturyzacji.  Zgodnie  z  założeniami  programu  pn. 
„Zmiana  lokalizacji  oddziałów  medycznych  w  celu  restrukturyzacji  bazy  łóżkowej  oraz 
racjonalizacji  prowadzenia  usług  medycznych  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  w  Wodzisławiu 
Śląskim”  -  usługi  z  zakresu  diagnostyki  laboratoryjnej  dotychczas  wykonywane  przez  Zakład 
zostaną zlecone do wykonywania podmiotowi zewnętrznemu.

Wójt wyraził opinię, iż jakość usług powinna się poprawić, choć wątpliwość budzi jak będzie się po 
zmianach  kształtował poziom cen.

Radni  wyrazili  wątpliwość  czy  uzasadnione  jest  założenie,  że  jeżeli  coś  zostanie  przekazane 
podmiotowi z zewnątrz to jest to jednoznaczne z poprawą jakości świadczonych usług oraz jak 
będzie  w  nowej  sytuacji  wyglądała  sprawa  z  płatnościami  za  wykonywane  badania. 
Przewodniczący rady zaznaczył, iż jest mu znany powyższy temat i najwięcej kontrowersji budzi 
fakt  czy  celem  owej  likwidacji  nie  jest  jedynie  wydzierżawienie  pomieszczeń  obecnie 
zajmowanych przez laboratorium, a nie, jak jest to podkreślane, podwyższenia jakości i dostępności 
usług.
Pan Wójt  zaznaczył,  iż  Rada  Gminy może  tylko  wydać  opinię,  która  to  Zarząd  Powiatu  musi 
uzyskać,  gdyż w szpitalu leczą się mieszkańcy naszej gminy i tego wymaga prawo. Nie jest to 
jednak opinia wiążąca i powiat nie musi jej brać pod uwagę. 
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Komisje  negatywnie zaopiniowały przedstawiony projekty uchwały, ilość głosów „za” -5 przy 6 
głosach „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się”.

Na tym zakończono opiniowanie projektów uchwał  będących tematem obrad XXXVII sesji Rady 
Gminy i przystąpiono do dalszego punktu posiedzenia.

Ad. 2
Omówienie tematu zakończenia budowy kanalizacji sanitarnej w gminie Godów.

Wójt  poinformował  radnych,  iż  otrzymał  pismo  z  Jastrzębskiego  Związku  Wodociągów  i 
Kanalizacji o kolejności podłączeń do kanalizacji w gminie Godów:
    -  Skrzyszów – za autostradą w kierunku Wilchwy – początek kwietnia,
    - Skrzyszów – od autostrady w kierunku Godowa  - początek kwietnia,
    - Skrbeńsko, Gołkowice, Godów i Łaziska – II połowa kwietnia,

Wójt  przedstawił,  iż  na  wczorajszym  (24.02.2010r.)  spotkaniu  z  Dyrektorem  JZWiK  został 
poinformowany,  że  firma  Vattenfall  dokonała  już  podłączenia  przepompowni  i  obecnie  trwają 
wszystkie niezbędne odbiory celem jej uruchomienia.   

Wójt  poinformował,  iż  radny Stanisław  Tatarczyk  nadzoruje  w Skrzyszowie  prace  związane  z 
rozpoczęciem  przez  mieszkańców  dokonywania  przyłącza  do  kanalizacji.  Poprosił  radnego 
Tatarczyka o przedstawienie informacji w tej sprawie.

Radny Stanisław Tatarczyk  – wyjaśnił,  iż  spotkał  się  z  Dyrektorem JZWiK w celu  omówienia 
formalności i warunków na jakich podłączanie będzie się odbywać. Odbędzie się jeszcze spotkanie 
wykonawców w celu  ustalenia  ceny jaka  zostanie  zaproponowana  mieszkańcom za  wykonanie 
przyłącza.  Cena  jest  istotna  w  związku  z  późniejszym  dofinansowaniem  z  urzędu  gminy  na 
wykonanie  tego   przyłącza  i  rozliczenie  dofinansowania  przez  mieszkańców.  W  przyszłym 
tygodniu  zostanie  wykonane  pierwsze  podłączenie  celem doszlifowania  tematu  i  praktycznego 
sprawdzenia założonych  rozwiązań.  Jastrzębie  wyznaczyło  już inspektora do odbioru przyłączy. 
Natomiast pomocy przy procedurach i problemach będzie ze strony Jastrzębia udzielał Pan Piotr 
Pawlak. Gmina ze swojej strony postara się zrobić co możliwe, żeby cała procedurę jak najbardziej 
uprościć  by  wszystkie  prace  i  formalności  przebiegały  sprawnie  i  w  stosunkowo  najkrótszym 
czasie. 
Przewodniczący Rady Antoni Tomas – poprosił o wyjaśnienie czy można sobie wybrać wykonawcę 
przyłącza  czy  też  wykonawcy  zostaną  mieszkańcom  narzuceni  oraz  czy  można  się  samemu 
podłączyć?

Radny  Stanisław  Tatarczyk  –  wyjaśnił,  iż  wykonawcy  są  tylko  proponowani,  można  wybrać 
spośród  nich  lub  samemu  można  dokonać  przyłącza.  Niezbędnym  jednak  w  obu  przypadkach 
warunkiem jest uzyskanie odbioru podłączenia przez wyznaczonego do tego inspektora nadzoru. 
Potwierdzeniem tego jest protokół odbioru, który w dalszej kolejności jest niezbędny do uzyskania 
dofinansowania z gminy do przyłącza.

Wójt poinformował, iż zgodnie z rozmowami prowadzonymi z JZWiK, jeżeli wszystkie odbiory 
przepompowni  zostaną  wykonane  i  zostanie  ona  uruchomiona,  to  w  tym  momencie  każdy 
mieszkaniec, który złożył projekt otrzyma pisemną informację z JZWiK o możliwości podłączenia 
się do kanalizacji. Wtedy też zostaną uruchomione dyżury pracowników JZWiK w poszczególnych 
sołectwach, tak aby mieszkańcy mogli  uzyskać niezbędne informacje i otrzymać odpowiedzi na 
nurtujące  pytania.  Jednocześnie  Wójt  zauważył,  iż  na stronie  www JZWiK znajduje  się  wykaz 
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rekomendowanych przez JZWiK firm, które wykonują podłączenia do kanalizacji.

Radny  Stanisław  Tatarczyk  –  podkreślił,  iż  rada  gminy  określając  zasady  dofinansowania  do 
przyłączy dla mieszkańców, sama narzuciła pewne reguły w postaci np. faktury i protokołu odbioru, 
więc teraz należy brać te ustalenia pod uwagę przy ustalaniu formalności przy podłączaniu. Treść 
wniosku  o  dofinansowanie  była  dyskutowana  z  wieloma  osobami,  dokonano  wielu  uproszczeń 
mając na względzie dobro mieszkańców np. zrezygnowano z wyciągu z ksiąg wieczystych jako 
załącznika do wniosku i zastąpiono go oświadczeniem o prawie do dysponowania majątkiem. Jak 
więc widać są udogodnienia, ale jednocześnie muszą też być wymagania jak właśnie omawiany 
protokół odbioru przyłącza przez uprawnionego do tego inspektora nadzoru. 

Wójt przedstawił radnym nowa taryfę zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odbiór ściekówJZWiK, 
która będzie obowiązywała od 01.05 2010 do 31.04.2011r. i stawki przedstawiają się następująco:
- woda 3,59 zł netto 3,84 zł brutto
- ścieki 5,67 zł netto 6,07 zł brutto

Jednocześnie  Wójt  poinformował,  iż  na  Sesję  Rady Gminy  w dniu  1  marca  2010  roku  został 
zaproszony przedstawiciel JZWiK, który przedstawi sprawę kanalizacji na terenie gminy Godów. 
Na tym dyskusję w temacie kanalizacji zakończono.

Ad. 3. Sprawy bieżące.

1) Wynajem pomieszczeń na gabinety lekarskie.
Przewodniczący Rady Antoni  Tomas – zwrócił  się do Wójta z zapytaniem czy prawdziwa jest 
informacja, jaką uzyskał od mieszkańca gminy, że czynsz w pomieszczeniach na gabinety lekarskie 
w byłej strażnicy wyniesie 4.000,00 zł? [za powierzchnię ok 200 m2].

Wójt wyjaśnił, iż wysokość czynszu nie została jeszcze ustalona. Pomieszczenia na gabinety będą 
wynajmowane w drodze przetargu jak wcześniej  zostało to ustalone.  Poinformował  również,  iż 
zlecił wykonanie wyceny jak kształtują się w powiecie czynsze na gabinety lekarskie POZ i inne 
pomieszczenia. Jak tylko otrzyma wycenę przedstawi jej ustalenia radzie gminy. 

Przewodniczący Rady Antoni  Tomas – zapytał  czy czynsze  w budynkach będących własnością 
gminy będą podwyższane i czy wzrosną o 100% w 2010 roku?
Wójt Gminy wyjaśnił, iż czynsze są ustalane na podstawie uchwały Rady Gminy a ich wysokość 
jest określana w umowie zawieranej z najemcą. Czynsze są podnoszone o poziom inflacji i w 2010 
roku będzie to o około 3,5%. Wójt podkreślił, że nie ma innej możliwości podwyższania czynszów. 
Tylko w przypadku nowych, wyremontowanych pomieszczeń stawka czynszów został określona w 
przetargu np. bank 20,60 zł i apteka w surowym stanie stawka 10,00 zł.   

Wójt Gminy poinformował, iż pojawił się nowy przepis, który mówi, że w drodze uchwały rady 
gminy można odstąpić od przetargu i wynająć pomieszczenia na więcej niż 3 lata bez procedury 
przetargowej. Zainteresowany wynajęciem pomieszczeń na gabinety lekarskie lekarz zwrócił się do 
gminy, żeby ta przekazała pomieszczenia w trybie bezprzetargowym. Wójt zwrócił się do rady o 
zajęcie stanowiska w tej sprawie: czy ogłaszać przetarg na wynajem czy też wynająć w drodze 
bezprzetargowej  po  podjęciu  stosownej  uchwały,  oraz  na  jaki  czas  i  za  jaką  kwotę  czynszu. 
Podkreślił, że wybierając drogę bezprzetargową można z potencjalnym najemca negocjować stawki 
czynszu, natomiast przetarg to ryzyko, że nikt się nie zgłosi, lub zgłosi się najemca świadczący 
usługi o niższym standardzie niż dotychczas, co będzie niekorzystne dla mieszkańców.
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Stanowisko Komisji:
Zaproponować lekarzom pomieszczenia na gabinety lekarskie w drodze bezprzetargowej, umowa 
na 5 lat za cenę średnią powiatową około 7,00 zł netto za m2. 
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

Prowadzący wspólne posiedzenie komisji  ogłosił  10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie  przystąpiono do dalszej  realizacji  porządku obrad – kontynuacji  omawiania  spraw 
bieżących.

2) Powiatowy Lider Przedsiębiorczości.
Wójt  poinformował,  iż  gmina  może  w kolejnej  edycji  konkursu delegować jednego kandydata. 
Zaproponował  kandydaturę:  Firma  Lewiatan  –  Maryla  Karasek  z  Gołkowic  w  związku  z 
jubileuszem 20 lat istnienia firmy i jej działania na terenie gminy Godów.

Stanowisko Komisji:
Komisje  jednogłośnie  wyraziły  pozytywną  opinię   w  sprawie  kandydatury  Firmy Lewiatan  – 
Maryla Karasek z Gołkowic w konkursie Powiatowy Lider Przedsiębiorczości.   
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

3) Plan zagospodarowania przestrzennego.

Wójt  poinformował,  iż w budżecie  gminy zabezpieczono środki w wysokości  100.000,00 zł  na 
wykonanie planu zagospodarowania kolejnego sołectwa. Poprosił o zajęcie stanowiska, dla którego 
sołectwa ma zostać wykonany plan zagospodarowania.   

Stanowisko Komisji:
W  2010  roku  powinien  zgodnie  z  wcześniejszymi  ustaleniami,  zostać  przygotowany  plan 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  sołectwa  Skrzyszów.  Wcześniej  jednak  należy 
przeprowadzić  rozeznanie  jaka  byłaby  cena  wykonania  planu  dla  miejscowości  Skrzyszów  i 
Łaziska. Jeśliby kwota ta nie przekraczała 120.000,00 zł, to rada dokona stosownych przesunięć w 
budżecie i plan w 2010 roku zostanie przygotowany dla tych dwóch sołectw. 
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

4) Dotacja w ramach Konkursu Odnowy Wsi.

Wójt poinformował, iż zmniejszyło się dofinansowanie przyznawane w ramach konkursu z kwoty 
20.000 zł na kwotę 10.000 zł oraz obniżono procent dofinansowania z 50% na max 40%.
Dodatkowo wprowadzono warunek, iż można złożyć jeden wniosek na gminę. Gmina planowała 
złożyć dwa wnioski na zakup strojów ludowych dla zespołów folklorystycznych: 'Kalina' z Łaziska 
i 'Melodia' ze Skrbeńska. W tej sytuacji należy zdecydować, który z wniosków zostanie złożony: 
Łaziska czy Skrbeńsko.

Stanowisko Komisji:
W ramach Konkursu Odnowy Wsi złożyć wniosek na dofinansowanie zakupu strojów ludowych dla 
zespołu folklorystycznego 'Kalina' z Łazisk. Wniosek o dofinansowanie zakupu strojów dla zespołu 
ze Skrbeńska złożyć w roku następnym.
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.
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5) Goście na Sesji w dniu 1 marca 2010 roku.

Wójt poinformował, iż Pan Dawid Prochasek z Agencji Doradztwa Rolniczego prosi o możliwość 
zabrania głosu na najbliższej sesji Rady Gminy, gdyż chciałby przedstawić radzie informacje 
związane z dopłatami dla rolników.

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Tomas odpowiedział, iż Pan Prochasek może zabrać głos w 
wolnych głosach i wnioskach na sesji w dniu 1 marca 2010 roku.

Jednocześnie Przewodniczący poinformował zebranych, iż na sesji będzie obecny poseł RP– Pan 
Krzysztof Gadowski, który wręczy Panu Korneliuszowi Walica medal 'zasłużony dla rolnictwa'. 
Będzie również przedstawiciel mieszkańców Krostoszowic i Podbucza – Pan Roman Marcol, który 
chce poruszyć problem drogi łączącej Skrzyszów, Krostoszowice i Podbucze. Pan Marcol chce się 
spotkać z posłem Gadowskim, nie wiadomo natomiast czy również wyrazi chęć przedstawienia 
sprawy, którą reprezentuje, na sesji.

Wójt podkreślił, że udostępni pomieszczenie na spotkanie posła Gadowskiego z panem Marcol, tak 
aby zapewnić jak najlepsze warunki do dyskusji.
6) Wyścig Kolarski – Mistrzostwa Świata Piekarzy.
Pan Wójt poinformował, iż w dniu 04 września 2009 roku odbędzie się na terenie powiatu 
wodzisławskiego wyścig kolarski – Mistrzostwa Świata Piekarzy. Wiodący patronat nad imprezą 
objął Powiat Wodzisławski i Gmina Mszana. Organizatorzy zwrócili się do gmin o wsparcie 
finansowe w wysokości 6.000,00 zł. Pan Wójt podkreślił, iż zaangażowanie się w ten wyścig to 
bardzo dobra forma promocji gminy, gdyż będą wydawane foldery, informatory, nazwa gminy 
zostanie wygrawerowana na medalu, a uczestnicy będący przedstawicielami wielu krajów świata 
odwiedzą zabytkowy kościół w Łaziskach i być może zatrzymają się przed Urzędem Gminy.

Stanowisko Komisji:
Przekazać dofinansowanie na organizację wyścigu kolarskiego – Mistrzostw Świata  Piekarzy w 
kwocie 6.000,00 zł.
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

7) Droga do strefy.
Wójt poinformował, że na przetarg drogi do strefy wpłynęły dwie oferty. 
- EUROVIA POLSKA S.A. Bielany Wrocławskie
- Konsorcjum Firm: Rybnickie Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego [lider] i 
   Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Mostowych S.A. Kędzierzyn-Koźle [partner] 
Oferty opiewały na kwoty: 9.486.000,00 zł oraz 9.446.000,00 zł
Różnica między kwotami ofert wynosi jedynie 40.000,00 zł
Obecnie jest dokonywana ocena formalna ofert, po jej zakończeniu Wójt poinformuje o wynikach 
przetargu.

8) Kanalizacja sanitarna.
Wójt przedstawił temat, który dotyczył odcinków, które mają być realizowane w latach 2010 – 
2015 przez Jastrzębski Związek Wodociągów i Kanalizacji.

Stanowisko Komisji:
Realizację  rozpocząć  od  małych  odcinków  w  centrum  Godowa.  W  dalszej  części  rozbudowy 
kanalizacji wykonać projekt kanalizacji na sołectwo Łaziska zgodnie z uzgodnieniami z JZWiK. Po 
wykonaniu projektu gmina będzie szukać środków zewnętrznych na realizację w/w zadania.
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Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

Następnie przedstawiono korespondencję jaka została skierowana na posiedzenie komisji.

9) Pismo LKS OLZA GODÓW
➢ pismo LKS OLZA w Godowie z dnia 23 lutego 2010 roku w sprawie dofinansowania do 

zakupu płyt poliwęglanowych na wykonanie zadaszeń dla zawodników rezerwowych na 
boisku w Godowie – załącznik nr 16 do protokołu

Stanowisko Komisji:
Przyznać  dofinansowanie  do  zakupu  płyt  poliwęglanowych  na  zadaszenia  dla  LKS  OLZA  w 
Godowie w kwocie 1.000,00 zł, natomiast kwotę 500,00 zł pokryć z funduszu sołeckiego. 
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

10) Wniosek mieszkańców ul. Wyzwolenia w Skrzyszowie
➢ pismo mieszkańców ul. Wyzwolenia w Skrzyszowie z dnia 19 lutego 2010 roku w sprawie 

złego stanu nawierzchni ul. Wyzwolenia spowodowanym budową kanalizacji sanitarnej  
wraz z wnioskiem o remont ulicy – załącznik nr 17 do protokołu,

Stanowisko Komisji:
Komisja proponuje się, aby projekt został wykonany z funduszu sołeckiego. Po wykonaniu projektu 
droga będzie realizowana.
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

11) Pismo Pani S. P (...)

➢ pismo Pani S.P (…)  z dnia 24 lutego 2010 roku w sprawie utwardzenia drogi do posesji  
przy ulicy Polnej 3 w Godowie – załącznik nr 18 do protokołu

Stanowisko Komisji:
Pismo skierowano na komisję wyjazdową.
Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący  Antoni Tomas o godz. 1845   zamknął wspólne 
posiedzenie Komisji problemowych Rady Gminy Godów.    

 
              Prowadzący obrady

               (-) Antoni Tomas
         Przewodniczący Rady Gminy 

Posiedzenie protokołowała:
Agnieszka Siwarska
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